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Protokoll 4/07 
 
 
Møte: Bydelsutvalg Grünerløkka  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, Markveien 57  

Møtetid: Torsdag 14. juni 2007 kl. 18.00-22.50     
   
 
 
Åpen halvtime 
Det var møtt fram tre personer til åpen halvtime. 
 
Kristian Krohg-Sørensen takket for støtten på kr. 20.000 som Oppvekst- og kulturkomiteen 
hadde tildelt UNIK-Grünerløkka (tidligere Grünerløkka Kultur og Næring), og informerte om 
at de ønsket å benytte pengene til to arrangementer på Parkteatret, først et åpent debattmøte 
med bydelspolitikere, beboere og næringsdrivende, deretter et kulturarrangement for å 
presentere organisasjonen.   
 
Opprop 
 
Til stede: Jens E. Lange (F) leder, Paal Haavorsen (A), Per G. Dahl (A), Leif Kverndal (A), 
Annie Kari Jonsbøl (A), Sindre Flø (SV), Brit Håland (SV), Knut Tvedten (H), Ulf Novsett 
(H), Ted Heen (F), Wenche Olafsen (F), Ragnar Leine (RV), Jarl W. Alnæs (V)  
 
Forfall: Fatma Suslu (SV), Ulf Granli (H) 
 
I stedet møtte: Kaare Ø. Trædal (SV)  
 
Til stede av varamedlemmer: Anne Karin Sele (F), Gudmund Dalsbø (RV) 
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen godkjent uten merknader. 
 
Godkjenning av sakskart 
Sakskartet godkjent. Det ble vedtatt å flytte sak 66/07 fram som første sak på sakskartet. Sak 
71 og 72/07 ble satt opp som nye tilleggssaker.  
 
Informasjon 
Sak om booppfølging og helhetlig ressursbehov for brukergrupper inne rus og psykiatri ble 
omdelt. Saken skal opp på bydelsutvalgets neste møte. 
 
Informasjon fra UNIK-Grünerløkka ble omdelt. 
 
Svar til bydelsutvalget om kvalifisering, jfr.59/07 tertialstatistikk 1. tertial 2007 ble omdelt. 

Bydel Grünerløkka  Postadresse: Telefon:  02 180 
Bydelsadministrasjonen  Postboks 2128 Grünerløkka Telefaks: 23 42 26 01 
http://www.bga.oslo.kommune  0505 Oslo 
  e-post: postmottak@bga.oslo.kommune.no 
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Budsjettjustering, kap. 304 om fordeling av avsetninger til psykisk helsearbeid og 
storbysatsing ble omdelt.   
 
Eventuelt 
Ulf  Novsett (H) viste til oppslag i pressen om midlertidig barnehage i Sinsenparken og stilte 
spørsmål om A hadde endret syn i saken. 
 
Ragnar Leine (RV) tok opp problemet med at naboer til Lidl i Thv. Meyers gate ble utsatt for 
støy ved varelevering og lurte også på om Lidl hadde satt opp et ulovlig bygg i bakgården. 
 
BU-leder takket for samarbeidet i første halvår og ønsket bydelsutvalget og administrasjonen 
god sommer. 
 
Saker behandlet under møtet: 
 
Innmeldte spørsmål fra V. 
Sak 50 /07  Protokoll fra møte i bydelsutvalget 3. mai 2007 ..................................................... 1 
Sak 51 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 30. april 2007 ............................. 1 
Sak 52 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 21. mai 2007............................... 1 
Sak 53 /07  Protokoll fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 2007 ........................... 1 
Sak 54 /07  Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 23. mai 2007......... 1 
Sak 55 /07  Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 4. juni 2007..................................................... 1 
Sak 56 /07  Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 6. juni 2007.................................................... 1 
Sak 57 /07  Protokoll fra møte i Eldrerådet 11. juni 2007 ......................................................... 1 
Sak 58 /07  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 12. juni 2007 ........................... 1 
Sak 59 /07  Tertialstatistikk 1. tertial 2007 ................................................................................ 2 
Sak 60 /07  Økonomirapportering per 30. april 2007 ................................................................ 2 
Sak 61 /07  Budsjettjustering - disponering av mindreforbruk 2006 ......................................... 2 
Sak 62 /07  Helse- og sosialombudets årsmelding 2006............................................................ 3 
Sak 63 /07  Brukerundersøkelse i hjemmetjenesten 2006.......................................................... 4 
Sak 64 /07  Tjenester til eldre i bydel Grünerløkka ................................................................... 4 
Sak 65 /07  Stopp menns vold mot kvinner ............................................................................... 5 
Sak 66 /07  Tildeling av frivillighetsmidler - ankesak fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 

22. mai 2007 ........................................................................................................... 8 
Sak 67 /07  Lovlig grafittivegg som permanent ordning, Kulturhuset Hausmania.................... 9 
Sak 68 /07  Søknad om ny skjenkebevilling inne og ute for Parkcafeen Tilsammans ............ 10 
Sak 69 /07  Søknad om utvidet åpnings- og skjenketid ute for Grünerhaven.......................... 11 
Sak 70 /07  Forslag til møter i bydelsutvalg og komiteer høsten 2007.................................... 11 
Sak 71 /07  Byggesaksklage, Waldemar Thranes gate 77, eiendom 218/186/0/0 ................... 12 
Sak 72 /07  Byggesaksklage, Sofienberggata 37, eiendom 228/634/0/0 ................................. 12 
 
 

SPØRSMÅL FRA VENSTRE TIL BYDELSUTVALGETS MØTE 14. JUNI 
2007 
 

1. Hvordan følger bydelen konkret opp mål og tiltak slik disse er beskrevet i 
den vedtatte klimahandlingsplanen for Oslo? 
 
Bydelen følger Byøkologisk program 2002-2014. Det mest konkrete 
tiltaket er miljøsertifisering av egne virksomheter. Her har bydelen satt ned 
en egen prosjektgruppe som jobber med dette. 
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2. Hvilke miljøkrav stiller bydelen til sine leverandører? Bydelene bestiller 
bl.a. tjenester fra kommunale foretak og andre. Hvordan er det for 
eksempel med ENØK-tiltak og avfallshåndtering i boliger for 
vanskeligstilte(Boligbygg Oslo KF) og i sykehjem og 
barnehager(Omsorgsbygg Oslo KF). 
 
Samtlige av Oslo kommunes egne virksomheter skal miljøsertifiseres. 
Fremtidige innkjøp av tjenester fra kommunale foretak i forhold til 
miljøkrav som ENØK-tiltak og avfallshåndtering dekkes opp ved at disse 
virksomhetene skal, eller har, gjennomgå(tt) en miljøsertifisering. 
Bydelsadministrasjonen er i denne prosessen nå, og her ser man bl.a. på 
innkjøpsrutinene i forhold til miljøvennlige innkjøp. For eksterne 
leverandører vil det være naturlig å stille lignende krav der dette er mulig i 
henhold til gjeldende rammekontrakter. Bydelsadministrasjonen deltar også 
på kurs fra UKE om miljøvennlige innkjøp. 
 

3. Hva gjør bydelen med egen reise-/transportvirksomhet? Eksisterer det egne 
retningslinjer for bruk av sykkel eller kollektive transportmidler? 
 
Alle ansatte oppfordres til å bruke kollektivtransport, sykkel eller gange i 
tjenesten. 
 

4. Venstre fikk gjennomslag i bystyret(1.2.2006) for at sykkelgodtgjørelsen 
skal heves opp mot nivået for bilgodtgjørelsen, at bestemmelsen om 
kompensasjon for bruk av sykkel i arbeidsøyemed i Oslo kommunes 
tjeneste, regulert i kommunens reiseregulativ § 7e, endres slik at 
kompensasjonen forbedres i forhold til tidligere ordning. Følges dette opp 
av bydelen? Informeres det godt nok om slike ordninger? 
 
Bydelsadministrasjonen tilbyr sykkelgodtgjøring på lik linje med for 
bilbruk. Dette skal være kjent i organisasjonen men vil bli gjentatt i 
forbindelse med miljøfyrtårnsertifiseringen. 
 

5. Har bydelen fått gjennomført miljøsertifiseringer av deler av sin 
virksomhet? 

 
Bydelens har utdannet 4 konsulenter som har i oppgave å få bydelens 
tjenestesteder klare for sertifisering. 5 av tjenestestedene er allerede 
sertifiserte mens andre står for tur. Fremdriften i prosjektet er avhengig av 
konsulentenes øvrige arbeidsoppgaver, interne flytteprosesser, 
rehabiliteringsprosjekter m.m. Oversikt over bydelens sertifiserte 
virksomheter finnes på internettsidende til stiftelsen Miljøfyrtårn. 
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Sak 50 /07  Protokoll fra møte i bydelsutvalget 3. mai 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen enstemmig godkjent. 

Sak 51 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 30. april 
2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 52 /07  Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 21. mai 
2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 53 /07  Protokoll fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 
2007 

 
Vedtak: 
Saken vedtatt utsatt. 

Sak 54 /07  Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteen 23. mai 2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 55 /07  Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 4. juni 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 56 /07  Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 6. juni 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 57 /07  Protokoll fra møte i Eldrerådet 11. juni 2007 
 
Vedtak: 
Saken vedtatt utsatt. 

Sak 58 /07  Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 12. 
juni 2007 
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Vedtak: 
Saken vedtatt utsatt. 

Sak 59 /07  Tertialstatistikk 1. tertial 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Tertialstatistikk for 1. tertial 2007 for bydel Grünerløkka tas til orientering. 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 

Sak 60 /07  Økonomirapportering per 30. april 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Økonomirapportering per 30. april 2007 tas til orientering 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 

Sak 61 /07  Budsjettjustering - disponering av mindreforbruk 2006 
 
Merknader til saken fra Grünerløkka Fagforening fremmet i AMU 4. juni og MBU 6. juni var 
sendt ut på forhånd. 
 
Spørsmål fra RV til bydelsdirektørens forslag og administrative tiltak: 
1. Skal det overføres fra introdusjonsprogrammet til andre områder, 
samtidig som bydelsutvalget skal, etter forslag fra Bydelsdirektøren 
overføre 4.5 mill. til introduksjonsprogrammet? 
 
Svar: Ja, det er formelt sett riktig å gjøre dette. 
  
2. Dekkes ikke introduksjonsprogrammet med overføringer fra Staten, 
IMDI? Hvis ikke, hva er differansen? 
 
Svar: Alle overføringer går til Oslo kommune sentralt og fordeles til bydelene som en del av 
budsjettrammen. Det er ikke mulig å beregne differansen ut i fra byrådets 
budsjettdokumentasjon. 
   
3. Hva vil det koste å øke sosialsatsene opp på nivået til hva SIFO 
anbefaler fra dagens nivå ut året? 
 
Svar: Dette er ikke direkte sammenliknbart, men merkostnadene anslås til 10-20%. 
 
4. Hva vil det koste å gjeninnføre servering av varmmat i barnehagene 
med kjøkkenassistenter ut året? 
 
Svar: Det vil koste ca 3,1 mill. kr. på årsbasis i lønn. I tillegg kommer matutgiftene. 
 
5. Gjør de administrative tiltakene, salderingsalternativene til 
bydelsutvalget mindre? 
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Svar: Nei, det gjør ikke det. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Mindreforbruk 2006 på 4 millioner legges inn på funksjonsområde 1 Helse sosial og 
nærmiljø, kostrafunksjon 190 diverse fellesutgifter til dekning av utgifter til AFP og 
uførepensjon. 

2. Det overføres 4,5 millioner fra rammen for økonomisk sosialhjelp artsgruppe14 til 
ordinær drift artsgruppe 11. Det overførte beløpet benyttes til en delvis finansiering av 
introduksjonsstønaden. 

3. Det overføres 5 millioner fra funksjonsområde 1, Helse sosial og nærmiljø til 
funksjonsområde 3 Pleie og omsorg til dekke merforbruk på hjemmetjenestene. 

4. Det overføres 1,5million fra funksjonsområde 1 Helse, sosial og nærmiljø til 
funksjonsområde 2B Oppvekst til dekning av merforbruk barnevern. 

 
RV’s forslag til vedtak: 

1. Bydelsdirektøren bes legge fram en oversikt over de faktiske kostnadene ved 
introduksjonsprogrammet sett i forhold til tildelingene fra byrådet og IMDIs satser og 
retningslinjer. 

2. Bydelsdirektøren bes legge fram en vurdering av omtrentlige merutgifter ved å bruke 
SIFOs satser for økonomisk sosialhjelp. 

 
Omforent forslag til vedtak fra RV og V: 
Bydelsdirektøren bes finne ordninger slik at personvernet til brukere av Boligkontoret ivaretas 
ved at de kan skjermes fra andre besøkende og gjennomgangstrafikken på Servicekontoret.  
 
Vedtak: 

1. Bydelsdirektørens forslag punkt 1-4 enstemmig vedtatt. 
2. RVs forslag punkt 1 falt med 1 (RV) mot 13 (4 A, 3 F, 3 SV, 2 H, 1 V) stemmer. 
3. RVs forslag punkt 2 falt med 1 (RV) mot 13 (4 A, 3 F, 3 SV, 2 H, 1 V) stemmer. 
4. Det omforente forslaget fra RV og V falt med 2 (1 RV, 1 V) mot 12 (4 A, 3 F, 3 SV, 2 H) 

stemmer. 
 
Merknad fra A og SV: 
Det vises til AMU og de ansattes merknader om mattilbudet i bydelens barnehager. Vi 
henstiller om at de brukes konstruktivt for å bedre barnas og foreldrenes tilfredshet med 
mattilbudet. 
 
Merknad fra RV: 
RV oppfatter bydelsdirektørens forslag til budsjettjustering som begrunna i direktørens plikt 
til å holde budsjettet i balanse, og ser dagens vedtak derfor mest som et teknisk grep. RV 
forutsetter at de som har mest behov for økonomisk sosialhjelp får støtte uavhengig av 
budsjettets sluttsum. Likeså at hjemmetjenester, barnevern og introduksjonsprogram går sin 
gang ut fra de faktiske behov. På denne bakgrunn har RV stemt for de foreslåtte endringene. 

Sak 62 /07  Helse- og sosialombudets årsmelding 2006 
 
Utsatt sak fra bydelsutvalgets møte 3. mai 2007. Saken var oppe til behandling på møte i 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 23. mai 2007. 
 
Komiteen fattet følgende enstemmige vedtak: 
Orienteringen tas til etterretning.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Orienteringen tas til etterretning.  
 
Vedtak: 
Saken tatt til etterretning. 

Sak 63 /07  Brukerundersøkelse i hjemmetjenesten 2006 
 
Helse-, sosial og sysselsettingskomiteen fattet følgende vedtak: 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen tar resultatet av brukerundersøkelsen i bydelen til 
orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
BU tar resultatet av brukerundersøkelsen i bydelen til orientering. 
 
RV’s forslag til vedtak: 
Til tross for kutt i hjemmetjenesten og innføring av fritt brukervalg, viser undersøkelsen et 
meget godt resultat for den kommunale hjemmetjenesten i bydel Grünerløkka. Et resultat som 
i første rekke er gjort mulig med den innsatsen som hjemmehjelperne i den kommunale 
hjemmetjenesten legger i sitt arbeide.  
 
Vedtak: 

1. RV’s forslag vedtatt med 9 (4 A, 3 SV, 1 RV, 1 V) mot 5 (3 F, 2 H) stemmer.   
2. Saken tatt til orientering. 

Sak 64 /07  Tjenester til eldre i bydel Grünerløkka 
 
Helse-, sosial og sysselsettingskomiteen fattet følgende vedtak: 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen tar saken til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Vedtak: 
Saken tatt til orientering. 
 
Merknad fra F, A H og V: 
Bydelsutvalget har i Strategisk plan vedtatt under Hovedmål pleie og omsorg: 
 
Brukervalg i hjemmetjenesten. 
Tjenesten organiseres slik at færrest mulig hjelpere blir involvert rundt hver enkelt bruker. 
 
Brukervalg for praktisk bistand i hjemmet er nå gjennomført, men det er fortsatt enkelte 
brukere som er misfornøyde med at de har for mange hjelpere å forholde seg til. 
 
Vi ber derfor administrasjonen om å følge opp dette vedtaket slik at brukerne av den 
kommunale og de private leverandørene av praktisk bistand i hjemmet har færrest mulig 
hjelpere å forholde seg til. Det bør være en målsetning at en bruker har faste hjelpere som gir 
praktisk bistand. 
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Sak 65 /07  Stopp menns vold mot kvinner 
 
RV’s endrede forslag til vedtak: 
Det har kommet mange og gode forslag som på kort sikt kan sikre kvinner mot 
overfallsvoldtekter. Men vi tror ikke at mer politi i gatene alene er noen hjelp. Det er minst 
like viktig at politiet og påtalemakta styrker sin kunnskap om voldtekter, og at de får en større 
forståelse for hvordan og hvorfor offer og overgriper reagerer og agerer som de gjør. Ofrene 
må få større rettsikkerhet. Det er altfor få anmeldelser som ender i siktelse og dom. 
Bydelsutvalget i Grünerløkka mener også det er viktig å se på årsakene til hvorfor menn 
bruker vold mot kvinner, og foreslå tiltak som kan redusere slike saker både på kort og lang 
Flere unge menn har rukket å få lange og alvorlige rulleblad, som også innbefatter vold. Dette 
kan tyde på at skole og barnevern har sviktet. 
 
Krisesentrene har stor pågang av kvinner som er offer for vold. Majoriteten av mennene som 
utøver volden er etnisk norske. Vold mot kvinner og barn utøvd av person med nære 
relasjoner (ektefeller, samboere, fedre, slektninger osv.) er også et stort problem i samfunnet. 
Byrådet bes å styrke tiltak som kan være med på å få også denne voldsspiralen nedover.    
 
Bydelsutvalget ønsker å se på tiltak som kan sikre at kvinner kan bevege seg trygt i vår bydel, 
men også ellers i Oslo. 
 
Bydelsutvalget ber byrådet om å vurdere å sette i gang tiltak som: 

• Tilby alle kvinner i Oslo selvforsvarskurs. 
• Opprette et drosjetilbud tilsvarende det svenske ”Tjei-taxa”, hvor drosjesjåførene 

venter med å kjøre videre til han/hun ser at passasjeren har låst seg inn, eller skrudd på 
lyset i et bestemt vindu. Eller at sjåføren venter til passasjeren ringer fra leiligheten. 

• Subsidiere ”Hjem for en femtilapp” tilbud for oslokvinner, slik at penger ikke skal  
være et hinder for å kunne ta drosje hjem.  

• Gi alle kvinner som ønsker det en såkalt overfallsalarm, en enkel sirene for å tiltrekke 
seg oppmerksomhet. 

• Stimulere til at Natteravnene etablerer seg på Grünerløkka. 
 
Bydelsutvalget vil ta initiativ overfor byrådet for å intensivere pågående arbeid med 
fokus på: 

• At det jobbes bevisst med relasjoner mellom gutter og jenter i barnehage, skole og 
fritidstilbud.  

• Alle ansatte som jobber med barn og unge skal kurses i hvordan de jobber med 
relasjoner mellom kjønnene, slik at de ansatte blir styrket i rollen som gode 
rollemodeller. Særlig se på unge gutters kvinnesyn. 

• Styrke fritidstilbudet i bydelen. 
• Styrke og sette i gang bolig og jobb prosjekter for ungdom. 
• Styrke eksisterende og opprette nye behandlingstilbud for menn som bruker vold eller 

strever med nære relasjoner. 
 
Teknisk- og miljøkomiteens enstemmige innstilling fra møte 21. mai 2007: 
Teknisk- og miljøkomiteen har vurdert saken i forhold til hva som kan gjøres i forhold til det 
fysiske utemiljøet og foreslår at følgende tiltak vurderes av bydelsutvalget: 

• Videreføre arbeidet med belysning langs Akerselva og i bydelens parker. Bedre 
gatelys i bydelen. Sikre ettersyn og drift. 

• Beskjæring av hekker og busker i parkene, og prioritere vedlikehold   
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• Henstille til byrådet om å gå inn med stimuleringsmidler for å gjøre uteområdene 
tryggere 

 
Komiteen ber også administrasjonen undersøke om det er midler igjen over 
Handlingsprogram Oslo Indre Øst til tiltak i lysprosjektet.  
 
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling (2 A, 1 SV, 1 RV) fra møte 22. mai: 
Oppvekst- og kulturkomiteen deler forslagsstillernes bekymring om vold og 
kriminalitetsutvikling på Grünerløkka. Komiteen støtter intensjonen om å forebygge og 
redusere vold mot kvinner. Komiteen henstiller til bydelsutvalget om å overlate vurderingen 
av realismen i forslagene til bydelsutvalget i neste mandatperiode.   
 
Oppvekst- og kulturkomiteens mindretallsinnstilling (1 H, 1 F, 1 V): 
Grünerløkka bydelsutvalg ser med bekymring på den utvikling av vold og kriminalitet, 
spesielt det høye antall overfallsvoldtekter, som har skjedd på Grünerløkka.  
 
Bydelsutvalget tror at mer politi i gatene og stimulere/bidra til opprettelse av Natteravnene på 
Grünerløkka vil bedre situasjonen, men at dette ikke vil være nok til å fjerne problemene.  
 
Bydelsutvalget vil arbeide for at  

- Oslo politikammer til en hver tid har nødvendig ekspertise på vakt, slik at 
etterforskning kan startes umiddelbart.  

- Tilstrekkelig kapasitet på krisemottak. 
 
Bydelsutvalget ønsker også å se på andre tiltak som kan sikre at kvinner kan bevege seg trygt 
i bybildet. Aktuelle tiltak kan være: 
 

- Tilby kvinner rimelige forsvarskurs. 
- Søke samarbeid med de forskjellige drosjeselskaper for å finne frem til tiltak som kan 

redusere risikoen for kvinner nattestid. 
- Tilby rimelige overfallsalarmer til kvinner som ønsker det. 
- Arbeide for tvungen behandling av personer som bruker vold. Dette skal ikke gå på 

bekostning av midler til å hjelpe ofrene. 
- Stimulere til at Natteravnene etableres på Grünerløkka. 

 
Helse- sosial- og sysselsettingskomiteens flertallsinnstilling (1 H, 1 A, 1 SV, 1 F, 1 RV, 1 
V) fra møte 23. mai 2007: 
Grünerløkka bydelsutvalg ser med bekymring på den utvikling av vold og kriminalitet, 
spesielt det høye antall overfallsvoldtekter, som har skjedd på Grünerløkka.  
 
Bydelsutvalget tror at mer politi i gatene og stimulere/bidra til opprettelse av Natteravnene på 
Grünerløkka vil bedre situasjonen, men at dette ikke vil være nok til å fjerne problemene.  
 
Bydelsutvalget vil arbeide for at  

- Oslo politikammer til en hver tid har nødvendig ekspertise på vakt, slik at 
etterforskning kan startes umiddelbart.  

- Tilstrekkelig kapasitet på krisemottak. 
 
Bydelsutvalget ønsker også å se på andre tiltak som kan sikre at kvinner kan bevege seg trygt 
i bybildet. Aktuelle tiltak kan være: 
 

- Tilby kvinner rimelige forsvarskurs. 

 6 



- Søke samarbeid med de forskjellige drosjeselskaper for å finne frem til tiltak som kan 
redusere risikoen for kvinner nattestid. 

- Tilby rimelige overfallsalarmer til kvinner som ønsker det. 
- Arbeide for aktiv oppfølging av personer som bruker vold. Dette skal ikke gå på 

bekostning av midler til å hjelpe ofrene. 
- Stimulere til at Natteravnene etableres på Grünerløkka. 
- Intensivere holdningsskapende arbeid i skolen med fokus på relasjoner mellom 

kjønnene.   
 
BU-leders forslag til vedtak: 

1. Grünerløkka bydelsutvalg ser med bekymring på den utviklingen av vold og 
kriminalitet, spesielt det høye antallet overfallsvoldtekter, som har skjedd på 
Grünerløkka. 

 
Bydelsutvalget tror at mer politi i gatene og å stimulere/bidra til opprettelse av 
Natteravnene på Grünerløkka vil bedre situasjonen, men at dette ikke vil være nok til å 
fjerne problemene. 

 
Bydelsutvalget vil arbeide for: 
 
- At Oslo politikammer til enhver tid har nødvendig ekspertise på vakt slik at 

etterforskning kan startes umiddelbart. 
- Tilstrekkelig kapasitet på krisemottak. 

 
Bydelsutvalget ønsker også å se på andre tiltak som kan sikre at kvinner kan bevege seg 
trygt i bybildet. Aktuelle tiltak kan være: 

 
- Tilby kvinner rimelige forsvarskurs. 
- Søke samarbeid med de forskjellige drosjeselskaper for å finne frem til tiltak som kan 

redusere risikoen for kvinner nattestid. 
- Tilby rimelige overfallsalarmer til kvinner som ønsker det. 
- Arbeide for aktiv oppfølging av personer som bruker vold. Dette skal ikke gå på 

bekostning av midler til å hjelpe ofrene. 
- Stimulere til at Natteravnene etableres på Grünerløkka. 
- Intensivere holdningsskapende arbeid i skolen med fokus på relasjoner mellom 

kjønnene. 
 

2. Bydelsutvalget vil arbeide for et tryggere utemiljø ved å: 
 

- Videreføre arbeidet med belysning langs Akerselva og i bydelens parker, bedre gatelys 
og sikre ettersyn og drift av slik belysning. 

- Beskjære hekker og busker og prioritere vedlikehold i parkene i bydelen. 
- Henstille til byrådet om a gi stimuleringsmidler for å gjøre uteområdene tryggere. 

 
Vedtaket sendes Oslo politikammer, Byrådet og Undervisningsetaten. 
(Forslaget er bygget på flertallsinnstillingen fra HSSK og TMK til saken.) 
 
Vedtak: 

1. Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling falt med 4 (A) mot 10 (3 F, 3 SV, 2 
H, 1 RV, 1 V) stemmer. 

2. BU-leders forslag punkt 1 falt med 6 (3 F, 2 H, 1 V) mot 8 (4 A, 3 SV, 1 RV) stemmer 
for RV’s endrede forslag. 
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3. BU-leders forslag punkt 2 enstemmig vedtatt. 

Sak 66 /07  Tildeling av frivillighetsmidler - ankesak fra møte i 
Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 2007 

 
Utskrift fra protokoll fra møte Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 2007: 
SV fremmet forslag om å tildele kr. 20.000 til Foreningen Grünerløkka kultur og næring etter 
søknad. 
 
Saken ble vedtatt behandlet med 5 (2 A, 1 SV, 1 RV, 1 V) mot 2 (1 H, 1 F) stemmer. 
  
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling, vedtatt med 5 (2 A, 1 SV, 1 RV, 1 V) 
mot 2 (1 H, 1 F) stemmer: 
Det settes av kr. 20.000 til alternative markedsdager i regi av Foreningen Grünerløkka kultur 
og næring etter søknad. 
 
H anket saken inn for bydelsutvalget med følgende begrunnelse: 
Høyre ser positivt på dannelsen av den nye foreningen av næringsdrivende (Foreningen 
Grünerløkka kultur og næring) med formål å bevare et variert næringsliv på Grünerløkka. 
Høyre mener allikevel at flertallets innvilging av støtte til denne foreningen medfører feil  
saksbehandling.  
 
Frist for innsendelse av søknad er klart definert i vilkårene for å søke frivillighetsmidler (1. 
april).  
Grunnet misforståelser og uklarheter i 2006 ble søknadsfristen i et tidligere møte i OKK 
spesielt debattert, og det var enighet om at denne fristen skulle overholdes.  
I administrasjonens innstilling til denne sak var flere søknader ikke vurdert grunnet for sent 
innkommet søknad, og komiteen aksepterte dette. 
 
I forbindelse med flertallets bevilling av midler til Foreningen Grünerløkka kultur og næring 
foreligger det enda ingen skriftlig søknad fra foreningen, men kun et innlegg i ”åpen 
halvtime” med anmodning om å støtte foreningen økonomisk. Anmodningen definerer ikke 
graden av egeninnsats/frivillighet. Foreningen uttaler at de med henvendelsen ”håper å starte 
en dialog” med OKK om eventuell støtte. 
 
På denne bakgrunn innvilget OKKs flertall en støtte på kr 20000. 
 
Høyre mener dette er feil saksbehandling fordi: 
Søknadsfristen er ikke overholdt. Dersom andre aktører visste at søknadsfristen kun var 
illusorisk kunne flere ha levert søknad. Det foreligger ingen konkret søknad om 
frivillighetsmidler fra foreningen, men kun et ”innlegg til Kultur- og oppvekstkomiteen” i 
åpen halvtime. 
 
Beslutningen om støtte på kr 20000 er derfor anket opp til Bydelsutvalget. Anken har 
bakgrunn i feil saksbehandling. 
 
Bydelsutvalgets behandling av klagesaken: 
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling, vedtatt med 5 (2 A, 1 SV, 1 RV, 1 V) 
mot 2 (1 H, 1 F) stemmer: 
Det settes av kr. 20.000 til alternative markedsdager i regi av Foreningen Grünerløkka kultur 
og næring etter søknad. 
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F’s forslag til vedtak: 
Vedtaket i Oppvekst- og kulturkomiteen 22.05.07 om tildeling av 20.000 kroner til 
Foreningen Grünerløkka Kultur og næring oppheves. 
 
Vedtak: 
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling vedtatt med 8 (4 A, 3 SV, 1 V) mot 6 (3 F, 2 
H, 1 RV) stemmer for F’s forslag. 
 
F varslet at det vil bli bedt om å få vurdert om vedtaket skal underlegges lovlighetskontroll. 
 
Merknad fra F og H: 
Bydelsutvalget har vedtatt retningslinjer for tildeling av frivillighetsmidler der det klart 
fremkommer at skriftlig søknad med beskrivelse av hva det søkes på osv. skal være innlevert 
innen en bestemt søknadsfrist. Disse retningslinjene er laget for å ivareta en god 
saksbehandling og hindre forskjellsbehandling. Oppvekst- og kulturkomiteen har fått fullmakt 
av bydelsutvalget til å behandle disse søknadene, men i flertallsvedtaket etter et benkeforslag 
under møtet om å tildele 20.000 kroner til Foreningen Grünerløkka kultur og næring har 
komiteen gått ut over denne fullmakten.  

 Sak 67 /07  Lovlig grafittivegg som permanent ordning, Kulturhuset 
Hausmania 

 
Saken var oppe til ny behandling på møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 22. mai 2007. 
 
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling (2 A, 1 SV, 1 RV, 1 V): 
Oppvekst- og kulturkomiteen har avholdt befaring på Hausmania 22. mai 2007. Komiteen har 
ikke mottatt klager som følge av prøveordningen, og mener derfor at prøveordningen gjøres 
permanent og at veggen er lovlig på ubestemt tid.  
 
Oppvekst- og kulturkomiteens mindretallsinnstilling (1 H, 1 F): 
Det har i den senere tid kommet flere klager på tagging i bydelen. 
 
I forbindelse med prøveordning om lovlig grafittivegg har OKK vært på befaring på 
Kulturhuset Hausmania. Det fremkom der at ikke bare den lovlige veggen, men stort sett alle 
bygninger var skjemmet av tagging, og området rundt Hausmania bærer også preg av 
skjemmende tagging. 
 
OKK anmoder Bydelsutvalget å avslutte prøveordningen med lovlig tagging på Hausmania, 
og å ikke tillate ytterligere tagging i bydelen. 
 
F’s forslag til vedtak: 

1. Prøveordningen med lovlig grafittivegg på Kulturhuset Hausmania avvikles. 
2. Bydelsadministrasjonen har ansvaret for at tagging skal dokumenteres før den fjernes. 
3. Bydelsadministrasjonen har ansvaret for at tagging fortløpende skal politianmeldes 

 
Vedtak: 

1. Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling vedtatt med 9 (4 A, 3 SV, 1 RV, 1 V) 
mot 5 (3 F, 2 H) stemmer for F’s forslag punkt 1. 

2. F’s forslag punkt 2 og 3 falt med 5 (3 F, 2 H) mot 9 (4 A, 3 SV, 1 RV, 1 V) stemmer. 
 
 
Merknad fra F og H: 
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Områdene rundt Kulturhuset Hausmania er tilgriset av tagging som forsøpler nærområdene til 
beboere offentlige institusjoner. Det er en klar sammenheng mellom brukere av den lovlige 
grafittiveggen og den ulovlige taggingen. Dette kom klart frem da saken var på høring i 
Rådhuset i 2006. Både politiet og flere faginstanser advarte mot lovlige grafittivegger. 
 
Bydel Grünerløkka er med i ordningen Stopp Tagging Kampanjen i Oslo. Det burde være 
åpenbart at grafittiveggen på Kulturhuset Hausmania er med på å undergrave denne 
ordningen. 
 
I Aften 12.06.07 kunne vi lese under overskriften 13.375 kroner for en tagg, at det nytter å 
dokumentere taggernes virksomhet. Taggeren ble idømt 30 dagers betinget fengsel, 6.000 
kroner i bot og 7.375 kroner for vask og rens. 
 
Det er derfor ønskelig at bydelen bidrar til å dokumentere taggingen før den blir fjernet. Dette 
bør fortløpende politianmeldes slik at dette kan legges til grunn når en tagger eventuelt blir 
tatt. 

Sak 68 /07  Søknad om ny skjenkebevilling inne og ute for 
Parkcafeen Tilsammans 

 
Bakgrunn 
Søknad om bruksendring var oppe til behandling på møte i Teknisk- og miljøkomiteen i 
21.02.2005 (sak nr. 14/05). 
 
Komiteen avga følgende enstemmige uttalelse: 
Søknad om rammetillatelse for bruksendring av lokalet i første etasje i Helgesens gate 46 til 
bevertningssted (kaffebar) anbefales ikke. 
 
Tiltakshaver søker om dispensasjon fra Plan- og bygningsloven når det gjelder 
bevegelseshemmede og også for gjestetoalett. Teknisk- og miljøkomiteen vil ikke anbefale 
bruksendring så lenge disse kravene ikke er oppfylt.  
 
Bydelsdirektørens vurdering 
Det søkes nå om skjenkebevilling inne og ute. Ut i fra foreliggende tegning av lokalet er det 
fortsatt ikke tilgjenglighet for bevegelseshemmede med hensyn til toalett. Det er heller ikke 
eget toalett for gjestene. Det er ikke søkt bydelen om å få leie gategrunn til uteservering. 
Bydelen vil uansett ikke inngå avtale om dette på grunn av at fortauet i Helgesens gate er 
smalt og gaten er sterkt trafikkert. 
 
På denne bakgrunn anbefales det at det verken innvilges skjenebevilling inne eller ute.   
 
Bydelsdirektørens forlag til vedtak: 
Søknad om ny skjenkebevilling inne og ute for Tilsammans Drift AS anbefales ikke. 
 
Ut i fra foreliggende tegning av lokalet er det fortsatt ikke tilgjenglighet for 
bevegelseshemmede med hensyn til toalett. Det er heller ikke eget toalett for gjestene. Det er 
ikke søkt bydelen om å få leie gategrunn til uteservering. Bydelen vil uansett ikke inngå 
avtale om dette på grunn av at fortauet i Helgesens gate er smalt og gaten er sterkt trafikkert. 
 
 
Vedtak:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 
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Sak 69 /07  Søknad om utvidet åpnings- og skjenketid ute for 
Grünerhaven 

 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Stedet ligger på Olaf Ryes plass og utenfor den delen som er definert som et  
sentrumsområde. På denne bakgrunn vil bydelsdirektøren ikke anbefale søknad om utvidet  
åpnings-/skjenketid ute til kl. 24.00/23.30. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid ute til kl. 23.00/22.30 for Cuisine Suisse AS 
v/Grünerhaven, Thv. Meyers gate 57, anbefales ikke fordi stedet ligger utenfor sentrum, på 
Olaf Ryes plass og åpningstiden bør derfor følge forskriftenes § 1 b, det vil si kl. 22.00. Dette 
er samme åpningstid ute som restaurantene i Markveien og Grüners gate, rundt Olaf Ryes 
plass, har i dag. 
 
F’s forslag til vedtak: 
Søknad om utvidet åpnings-/skjenketid ute til kl 2300/2230 for Cuisine Suisse AS, Thorvald 
Meyers gate 57, anbefales fordi stedet ligger til det utvidete sentrumsområdet og ligger 
skjermet til i en park og således kan gis utvidet åpnings-/skjenketid etter forskriftenes §§ 1 a 
og d. 
 
Vedtak:  
Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 8 (4 A, 3 V, 1 RV) mot 6 (3 F, 2 H, 1 V) stemmer for 
F’s forslag.  
 
Merknad fra F, H og V: 
Bydelsutvalget har i en høringsuttalelse til det utvidete sentrumsområdet der uteserveringer 
har åpnings-/skjenketid til kl 2400/2330 definert Thorvald Meyers gate fra og med 
Birkelunden til Nybrua inn under dette området. Grünerhaven har adresse Thorvald Meyers 
gate 57 og hører derfor til det utvidete sentrumsområdet. I tillegg ligger stedet i en park der 
trær og annen vegetasjon har støydempende virkning og det kan derfor også anføres særlige 
grunner for å kunne gi utvidet åpnings-/skjenketid. Søker har dessuten kun søkt om utvidet 
åpnings-/skjenketid med en time. 
 

Sak 70 /07  Forslag til møter i bydelsutvalg og komiteer høsten 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Arbeidsutvalget 19. september kl. 18.00 
Bydelsutvalget 27. september kl. 18.00 
Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteen 12. september kl. 18.00 
Teknisk- og miljøkomiteen 13. september kl. 17.30 
Bydelsutvalget 25. oktober kl.  17.00 
Konstituering nytt bydelsutvalg 25. oktober kl. 18.30 
 
I tillegg foreslås det et felles seminar med gammelt og nytt bydelsutvalg lørdag 13. oktober 
kl. 10-16 med temaer: 
Komitestruktur og mandat i nytt bydelsutvalg 
Byrådets budsjettforslag – bydelsdirektørens kommentarer  
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Dagen avsluttes med avskjedsfest for gammelt bydelsutvalg og tiltredelsesfest for nytt 
bydelsutvalg. 
 
Vedtak:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 71 /07  Byggesaksklage, Waldemar Thranes gate 77, eiendom 
218/186/0/0 

 
H’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Grünerløkka bydel slutter seg til Plan- og bygningsetatens vurderinger og 
konklusjoner og finner ikke grunn til å omgjøre etatens rammetillatelse av 06.12.2006 om i 
medhold av plan- og bygningslovens §7 å gi dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder 
overskridelse av byggegrense. 
 
Klagen fra Sameiet Waldemars Hage, sørkvartalet tas ikke til følge. 
 
Saken sendes til Fylkesmannen for endelig avgjørelse. 
 
V’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget finner ikke at det finnes godt nok grunnlag for å gi dispensasjon fra 
reguleringsplanen og støtter klagen. 
 
SV’s forslag til vedtak:  
Saken utsettes. 
 
Vedtak: 

1. SV’s utsettelsesforslag falt med 5 (3 SV, 1 RV, 1 V) mot 9 (4 A, 3 F, 2 H) stemmer. 
2. H’s forslag vedtatt med 12 (4 A, 3 F, 3 SV, 2 H) mot 2 (1 V, 1 RV) stemmer for V’s 

forslag. 

Sak 72 /07  Byggesaksklage, Sofienberggata 37, eiendom 
228/634/0/0 

 
H’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Grünerløkka bydel slutter seg til Plan- og bygningsetatens vurderinger og 
konklusjoner og finner ikke grunn til å omgjøre etatens rammetillatelse av 15.03.2007 om i 
medhold av plan- og bygningslovens §7 å gi dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder 
midlertidig bruksendring fra kontor/industri til barnehage. 
 
Klagen fra advokatfirmaet Gram, Hambro og Garman ved advokat Yngve von Ahnen tas ikke 
til følge. 
 
Saken sendes til Fylkesmannen for endelig avgjørelse. 
 
 
Vedtak: 
H’s forslag enstemmig vedtatt. 
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Oslo 28.06.2007 
 
 
 
Tage Guldvog 
fung. møtesekretær 
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